
  

SEKTORDIREKTØR GITTE GRØNBÆK:
STRAMNINGER ER EN NØDVENDIGHED

Stramningerne er nødvendige for at vi kan nå i mål, mener L&F, Kvægs sektordirektør, der
samtidig glæder sig over den opbakning til bekendtgørelsen, hun har oplevet på
dialogmøderne.

”Stramningerne i den nye bekendtgørelse er en naturlig
konsekvens af, at vi har været i gang med
salmonellasaneringen i mange år. De er helt nødvendige, for at
vi kan komme i mål.” Sådan lyder vurderingen fra
sektordirektør i Landbrug & Fødevarer, Kvæg Gitte Grønbæk.
Samtidig lægger hun ikke skjul på, at hun synes, at
kvægbrugerne har leveret en fantastisk indsats indtil nu, hvor
93 pct. af de mælkeleverende og 98 pct. af de ikke
mælkeleverende er i niveau 1.

”De resultater – tilsammen med, at antallet af humane tilfælde
af Salmonella Dublin ligger meget lavt, taler jo for sig selv. Men
det er bare ikke nok, fordi der jo netop er tale om en sygdom,
der ikke kun går ud over dyrene og produktionen, men også en sygdom, der kan smitte
mennesker,” mener Gitte Grønbæk. Hun glæder sig derfor også over den opbakning fra
kvægbrugerne til de nye stramninger, som hun har oplevet på den seneste tids dialogmøder
rundt i landet.

”Og heldigvis kan vi jo også se, at det kan lade sig gøre at sanere sig fri ved hjælp af en
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vedholdende og systematisk indsats. Derfor er jeg heller ikke i tvivl om, at vi nok skal nå i mål,”
forklarer hun.

Sektordirektøren understreger samtidig, at kvægbrugerne generelt godt kan blive meget bedre
til intern smittebeskyttelse ude i besætningerne.

”Det handler om et evigt fokus på, hvordan man flytter sig selv, dyrene og redskaber – alt det,
som kan flytte gødning,” slutter hun.
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